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روزنامه خراسان           رتبه 4 نشریات کشوری

نامه نیوز نوشت: نقوی حسينى، نماینده پيشين  •
مجلس دربــاره کاندیداتوری على لاریجانى گفت:  
»  نقل قولى از آقای لاریجانى شنيدم که ایشان جایى 
مطرح کرده و گفته »اگر آیت ا... رئيسى بياید دیگر 
نيازی به کاندیداتوری من نيست.« با این اوصاف اگر 
آیت ا... رئيسى نامزد شود، به نظرم تکليف انتخابات 

ریاست جمهوری روشن است.«
جماران نوشت: حسين کروبى با اشاره به سير  •

وضعيت حصر مهدی کروبى گفت: کماکان قفل 
منزل پدرم در دست نيروهای امنيتى است، به این 
معنا که باز شدن و بسته شدن در توسط این نيروها 
صورت مى گيرد. همچنين از مدتى قبل نيروهای 
امنيتى مجوز ورود تلفن به منزل آقای کروبى را دادند 
تا   با هر کس که بخواهد بتواند تماس تلفنى داشته 
باشد و نيز به اعضای خانواده مجوز داده شد که موبایل 
خود را به داخل منزل ایشان ببرند. همچنين از حدود 
یک سال پيش با آوردن ماهواره به منزل آقای کروبى 

موافقت شد«.
الف نوشت: على مطهری نماینده سابق مجلس  •

و کاندیدای انتخابات ریاست جمهوری 1400، به 
انتقاد از کسانى پرداخت که موافق اختياری بودن 
حجاب هستند. وی که در کلاب هاوس سخن مى 
گفت افزود: من حجاب را انتخاب نمى بينم و به آزادی 
در آن اعتقاد ندارم. من نيمه عریان بودن را آزادی 
انسانى نمى دانم و آن را آزادی حيوانى و غریزی تلقى 
مى کنم. وی افزود: اگر کسى کنار دریا تحریک نمى 
شود، بيمار است. خدا خواسته ما تحریک شویم، باید 
تحریک شویم. این که جوان ما با دیدن دست یک خانم 
تحریک مى شود، خوب است. الان در اروپا مشکل 
دارند با این مسئله و تحریک نمى شوند. مردها تحریک 

نمى شوند و زن ها رو مى آورند به مردهای آفریقایى!
نامه نیوز نوشت: واعظ آشتيانى فعال سياسى  •

اصولگرا گفت: تحليل من این است که اگر احيانا آقای 
جليلى کاندیدا نشود، احتمالا دستگاه دیپلماسى را 
به او خواهند سپرد. ضمن این که اگر او کاندیدا شود 

و گزینه اصلح تری باشد نيز همين طور خواهد شد.

شرق- این روزنامه نوشت: »نان، مسکن، آزادی، با  •
عشق به چگوارا«. این ها مانيفست انتخاباتى عزت ا... 
ضرغامى است که بسيار شبيه است به چریک های 
فدایى خلق. شعار آن ها در پنج دهه قبل، »نان، 
کار، آزادی« بود. رئيس اسبق صداوسيما که مدتى 
است مى گوید اصولگرا نيست و این تقسيم بندی 
اصلاح طلب و اصولگرا را قبول ندارد، تقریبا همان 
ــى رود که سلف او پيشتر طى کرده  مسيری را م
ــود. احــمــدی نــژاد هــم اواســـط دهــه 80 بــا شعار  ب
عدالت خواهى روی کار آمد و در مسيرش سری هم 
به آمریکای لاتين زد. فرزندان چگوارا را به ایران 
دعوت کرد و بعد هم گفت که چاوز یک موحد معتقد 

به امام زمان بود.
کیهان- این روزنامه با انتقاد شدید از کلاب هاوس  •

نوشت: یک برنامه صوت محور جدید آمریکایى که تازه 
در کشورمان در حال عرضه است این روزها محل 
حضور تعداد زیادی از وزیران و مسئولان دولتى شده 
است و چه بسا همين حضور و تبليغ بيشتر به شناخته 
ــان غير بومى کمک مى کند!  شــدن ایــن پيام رس
وظيفه جدی مجلس، قوه قضایيه، دستگاه های 
امنيتى و اطلاعاتى است که جدی تر از هميشه به 
موضوع ورود کنند و با کم کاری ها و ترک فعل ها یا 
برخى وادادگى های مضر در عرصه مدیریت و شاید 
خيانت ها و اهداف پشت پرده ای که مانع قدرت یابى 

مجازی کشور مى شوند، برخورد کنند.
همشهری – این روزنامه در تيتری متفاوت درباره  •

کرونا  بيماری  شيوع  کنترل  نامطلوب  وضعيت 
نوشت: »خيلى فوری، محدودیت ها را برگردانيد، 
رعایت پروتکل ها را جدی بگيرید، تنها راه نجات 

واکسيناسيون است، با مردم شفاف باشيد«.
جمهوری اسلامی – این روزنامه نوشت: »تبليغات  •

انتخاباتى در کشور ما متأسفانه سال هاست به 
گونه ای است که برای هيچ کس حيثيت و اعتباری 
باقى نمى گذارد و نامزدهای انتخاباتى در بى حيثيت 
ساختن رقبای خود هيچ ملاحظه ای ندارند و به هيچ 
یک از ضوابط و معيارهای دینى و اخلاقى و قانونى 

پایبندی نشان نمى دهند.«
فرهیختگان – این روزنامه در گزارشى با تيتر  •

»ترامپ مالى« نوشت: »نماینده ویژه بایدن در امور 
ــران که چند مــاه قبل برخى مقامات دولتى از  ای
احتمال انتصاب او ذوق زده شده بودند، در وین 
مواضعى مانند ترامپ در خصوص مسائل موشکى 

و منطقه داشت.«
دنیای اقتصاد – این روزنامه در گزارشى تحليلى  •

علت افزایش قيمت خودرو در یکى دوسال گذشته 
را این گونه نوشت: »تحميل قيمت دستوری به 
خودروسازان، به گسل قيمت ها - شکاف بين قيمت 
فروش درِ کارخانه تا قيمت بازار- منجر شد؛ به طوری 
که هم توليدکننده باخت،  هم خریداران مصرفى 
قدرت خرید را از دست دادند و هم مطالبات بانک ها 

از خودروسازان سنگين  تر شد.«

تازه های مطبوعات

بدون تيتر

آیت ا... جنتی: معلوم نیست مسئولان  
ناتوان اند یا بی اعتنا

دبير شورای نگهبان با اشاره به وضعيت اقتصادی 
کشور، اظهار کرد: وضعيت اقتصادی کشور بسيار 
نگران کننده است و معلوم نيست مسئولان از 
اصلاح وضعيت موجود اقتصادی، ناتوان هستند 
یا این که اعتنایى ندارند؟ آیت ا... احمد جنتى 
گفت: وضعيت بــرای اقشار کم درآمد جامعه، 
بسيار سخت شده و نرخ ها هر روز بالا مى رود، 
مسئولان باید هر چه سریع تر به مشکلات مردم 
رسيدگى کنند. وی ادامه داد: تمام امور اجرایى 
و اداره کشور برعهده رئيس جمهور است و اگر 
فردی توانمند به عنوان رئيس جمهور انتخاب 
شود، حتماً مى تواند مشکلات مردم را حل کند. 
دبير شورای نگهبان در پایان تأکيد کرد: هر کاری 
ــورای نگهبان بــرای رفــع مشکلات  از دســت ش
اقتصادی و معيشتى مردم برآید، دریغ نخواهد 
کرد و به نظر مى رسد وقتى ما در این وضعيت 
سخت اقتصادی همراه و همدرد مردم هستيم، 

امر  مسئولان  مى توانيم 
را فرا بخوانيم و از آن ها 
ــت شــرایــط فعلى  ــاب ب

تــوضــيــح بــخــواهــيــم و 
تــذکــرات لازم را 

بدهيم. /فارس

آیت ا... مجتهد شبستری: نشست مجمع 
به دلیل کرونا تعطیل شد

آیت ا... مجتهدشبستری عضو مجمع تشخيص 
مصلحت نظام از لغو جلسه مجمع با توصيه ستاد 
مقابله با کرونا خبر داد و گفت: آقای دکتر زالى 
با کرونای تهران توصيه  مسئول ستاد مقابله 
کردند که جلسه امروز)دیروز( مجمع تشخيص 
مصلحت نظام به دليل شرایط قرمز کرونایى 
این  بيان  با  شبستری  مجتهد  نشود.  تشکيل 
ــاره برگزاری مجازی  که تاکنون تصميمى درب
جلسات مجمع گرفته نشده است، افزود: برخى 
جلسات کميسيون مشترک مجمع به صورت 
مجازی برگزار شد اما مشکلات فنى داشــت و 
هنوز این مشکلات رفع نشده است. وی تاکيد 

مجمع  جلسه  لغو  کـــرد: 
مصلحت  تــشــخــيــص 
نظام هيچ ارتباطى به 
 FATF بررسى مسئله 

ندارد. /مهر

چهره ها 

توئيت سياسى

کانال های  از  یکى  در  خبری  انتشار  پــى  در 
ــردار  ــه سـ ــ تــلــگــرامــى درخـــصـــوص  خــلــع درج
آبرومند )معاون  سرتيپ پاسدار جمال الدین 
هماهنگ کننده سابق سپاه(، ســردار سرتيپ 
دوم پاسدار رمضان شریف سخنگو و مسئول 
ــط عمومى کل سپاه با تکذیب ایــن خبر،  رواب
تصریح کرد: خلع درجه سردار آبرومند معاون 
هماهنگ کننده سابق سپاه صحت ندارد و خبر 
جعلى و ساختگى یک کانال تلگرامى در این 
خصوص به شدت تکذیب مى شود. وی تاکيد 
کــرد: این گونه خبرسازی ها و عمليات روانى 
عليه سپاه که معمولًا در موسم انتخابات شدت 
مى یابد، مذموم و مانند هميشه در برخورد با 
سد هوشمندی و هوشياری مردم شریف و بيدار 

ایران، محکوم به شکست است./تسنيم

کشتى تجاری ایران سه شنبه این هفته 
ــای ســرخ  و در نزدیکى سواحل  در دری
کشور جيبوتى بر اثر انفجاری مشکوک 
بــه گفته سعيد  بنا  ــد.  دچـــار سانحه ش
خارجه  وزارت  سخنگوی  زاده  خطيب 
کشورمان، این کشتى غير نظامى بوده 
و به عنوان ایستگاه لجستيکى عمل مى 
کرده است: »بر اساس اعلام قبلى رسمى 
و هماهنگى های انجام شده با سازمان 
بين المللى دریــانــوردی به عنوان نهاد 
برای  ساویز  غيرنظامى  کشتى  مرجع، 
ــوردی در مسير  ــان بــرقــراری امنيت دری
دزدان  بــا  مقابله  و  کشتيرانى  خطوط 
دریایى در منطقه دریــای سرخ و خليج 
عدن مستقر شده بود. این کشتى عملا 
به عنوان ایستگاه لجستيکى )پشتيبانى 
فنى و تدارکات( ایــران در دریــای سرخ 
و  مشخصات  بنابراین  مــى کــرد،  عمل 
ماموریت این کشتى قبلا به صورت رسمى 
به آن سازمان اعــلام شده بــود.« اگرچه 
خطيب زاده در ادامــه سخنان خــود با 
اشاره به این که این حادثه خسارت جانى 
نداشته، تصریح کرد که بررسى های فنى 
در خصوص چگونگى این حادثه و منشأ 
آن در حال انجام است؛ اما درباره کيفيت 
مطرح  روایـــت  دو  نيز  داده  رخ  سانحه 
شــد. اول این که کشتى هــدف اصابت 
یک موشک قرار گرفته و روایت دوم این 
که کشتى توسط مين های مغناطيسى 
چسبنده به بدنه هدف اصابت قرار گرفته 
است. العربيه با تایيد روایت دوم، تکاوران 
دریایى اسرائيل را عامل انتقال مين ها 
معرفى کــرد. البته اصل روایــت اصابت 
توسط مين از سوی خبرگزاری تسنيم 
ــاره  ــرار گرفت اما درب ــورد تأیيد ق نيز م
عاملان و آمران احتمالى این سانحه به 
نظر مى رسد همان طور که برخى رسانه ها 
ــم صهيونيستى  نيز مطرح کــردنــد، رژی
محتمل ترین گزینه اســت. این رژیــم در 
هفته های اخير حداقل در حمله به دو 
کشتى تــجــاری ایــرانــى دســت داشــتــه و 
با درز اطلاعاتى هدفمند و انتشار یک 
گزارش در یک روزنامه معتبر آمریکایى 
مدعى شد در یک سال اخير به چندین 
کشتى تجاری و نفتکش ایرانى در دریای 
ســرخ و مدیترانه حمله کــرده اســت. بر 
این اســاس کاملًا محتمل است که این 
بار نيز رژیم صهيونيستى در این حمله 
دست داشته است. باید گفت که مدت 
ها عربستان و رژیم صهيونيستى در پى 
این بودند که بين ایران و آمریکا درگيری 
نظامى ایجاد کنند که این تلاش ها در 
دوره ترامپ به اوج خــود رسيد امــا بعد 
از ترامپ و حتى قبل از آن تلاش های 
گسترده ای بين دو طرف وجود داشته 
که یکى دیگری را جلو بيندازد و از آن 
برای خود سپر بسازد و هزینه های پيش 
اکنون  کند.  کم  برخود  را  نشده  بينى 

مشخص مى شود که نتانياهو خود را در 
این ماموریت جلو انداخته است و به نظر 
مى رسد چند عامل در این زمينه موثر 
ــت؛ نخست ایــن کــه عربستان  ــوده اس ب
در جنگ یمن، هست و نيست خود را از 
دست داده و در شرایطى قرار گرفته که 
بسيار محتاطانه و دست به عصا حرکت 
کند. دوم این که بعد از ترامپ، عربستان 
از سوی دولت جدید آمریکا و همچنين 
برخى کشورهای اروپایى تحت فشارهای 
جدید قــرار گرفت، بنابراین نمى تواند 
همچون گذشته با آزادی عمل کامل در 
زمين نتانياهو بازی کند، به این مفهوم که 
اگر نتانياهو همچون گذشته به رویکرد 
مخاطره آميز دوره ترامپ ادامه مى دهد 
به این دليل است که از سوی غرب اعم 
از دولــت جدید بایدن و همچنين اروپا 
تحت فشار قرار نگرفته است و کماکان 
به رویکردهای ضد صلح و تجاوزگرانه 
خود ادامه مى دهد. اما در خصوص این 
که چرا نتانياهو این ماموریت خطير را 
پذیرفته و علنا به آن اذعان کرده است، 
به چند نکته مى توان اشاره کرد: نخست 
این که خواسته خشم و مخالفت خود را 
از برگزاری نشست وین برای به جریان 
انداختن برجام اعلام کند، دوم این که 
اذهان را از رسوایى کودتای نافرجام در 
اردن آن هم عليه کسى که توافق نامه 
ــم بــه امضا  بــه اصــطــلاح صلح بــا ایــن رژی
رسانده اســت، منحرف کند و سوم این 
کــه بــه روال سابق بــه فرافکنى بحران 
داخلى دست بزند تا بلکه بتواند به امکان 
تشکيل کابينه دست یابد و با برخورداری 
زندانى  از  فعلا  پارلمانى  ازمصونيت 
شدن به دليل ارتکاب چندین فساد مالى 
رهایى یابد و آن را برای چند صباح دیگر 
به تاخير بيندازد. در دو سال گذشته رژیم 
صهيونيستى در بلاتکليفى سياسى به سر 
برده است و در انتخابات اخيرهم وضعيت 
گذشته باز توليد شده و هيچ گشایشى 
بــرای بــرون رفت از بحران ایجاد نشده 
اســت، بنابراین ایــن رژیــم و به خصوص 
راه  گذشته  همچون  نتانياهو  شخص 
نجات خود را در تشدید بحران در خارج 
مى داند و بالاخره عامل چهارم این است 
که نتانياهو با این حماقت  مى خواهد 
خود را برای متحدان تازه عرب ثابت کند 
و به محور تل آویو- ابوظبى – ریاض دوام 
و قوام بخشد که از آن به عنوان مهم ترین 

دستاورد خارجى خود یاد مى کند.

ماجراجویی خطر ناک در دریای سرخ 
کشتی تجاری ساویز در دریای سرخ بر اثر انفجار دچار آسیب جزئی شد، رژیم 

صهیونیستی، متهم ردیف اول حمله به این کشتی است، چرا پای اسرائیل در میان است؟ 

گــروه سیاسی -  همواره بازگشت آمریکا به ميز 
مذاکره و انجام تعهدات برجامى، از جمله مسائلى 
است که مورد توجه حجت الاسلام روحانى رئيس 
جمهور قرار دارد به طوری که در آخرین سخنان خود 
در جمع هيئت دولت به توبه آمریکا اشاره کرد و گفت: 
»چه ما بگویيم و چه نگویيم دشمن این محاسبات را 
مشاهده کرده و دیده و در برابر قدرت این ملت سرفرود 
آورده است و امروز  آمده برای این که بنشيند و راجع 
به اجرای برجام و بازگشت به تعهداتش صحبت کند. 
بازگشت به تعهدات در معنای دینى و مصطلح به 
معنای توبه است. آمریکا آمده توبه کند و آمده مى گوید 
مى خواهم توبه کنم و به برجام برگردم.« رئيس جمهور 
البته در ادامه اظهارات خود تاکيد کرد که این توبه 
آمریکا باید   راستى آزمایى شود: »حالا این که چقدر 
راست مى گوید و چقدر در مقابل اجرا به حرفش وفادار 
است باید ببينيم و الان نمى خواهيم قضاوت نهایى 
کنيم. ما قضاوت تا امروز را انجام مى دهيم. تا امروز 
ما مى بينيم که آن چه   ایران مى گوید مورد قبول افکار 
جهانيان است. ما مى گویيم   به تمام تعهدات برجامى 
خود برمى گردیم در صورتى که آمریکا برگشته باشد 
و ببينيم در عمل هم اجرا مى کند. ما حرف منطقى 
مى زنيم. صلح آميز بودن فعاليت هسته ای مان را با 
همين ندا به گوش جهانيان مى رسانيم. ما به دنبال 
این نيستيم که فعاليت غيرصلح آميز انجام دهيم.« 
حجت الاسلام روحانى همچنين گریزی به نشست 
کميسيون برجام زد که هم اکنون در وین جریان دارد 
و آن را یک فصل جدید دانست: »اگر طرف مقابل ما 
یعنى آمریکا جدیت کافى و صداقت لازم از خود نشان 
بدهد به نظر من ما در یک زمان کوتاه مى توانيم با 
1+4 مذاکره کنيم و بدون مذاکره هم آمریکا مى تواند 
تعهدات خود را اجرا کند. حالا اشکالى نــدارد که 
مى گویند این ها باید تبيين شود و ما هم حرفى نداریم 
اما راه ما همانى است که مقام معظم رهبری تصریح 
کردند و همان راه را ان شــاءا... به حول و قوه الهى 

انجام خواهيم داد.«

حقایق را به مردم بگویید!	 
رئيس جمهور در ادامــه سخنان برجامى خــود، به 
سراغ منتقدین رفت وگفت: »متأسفانه حرفى را چند 
سال به دروغ به خورد مردم دادند. هر چند که مردم 
باور نکردند اما به هر حال عده ای به دروغ مى گفتند 
که این ها فناوری هسته ای را فروختند و تمام شد و 
تعطيل کردند. مى گفتند آن جا را سيمان کردند،  
این جا را بریدند و... اما حرف های دروغ الحمدلله 

آشکار شد. در همين مدت مجلس مصوبه ای تصویب 
کرد که البته ما نظرمان را گفتيم و من همچنان بر نظر 
خود باقى هستم ولى این مصوبه یک خاصيت داشت 
و آن هم این بود که واقعيت توانمندی هسته ای ما 
را به خوبى آشکار کرد. مى گفتند سازمان انرژی 
اتمى برود طراحى کند و غنى سازی 20 درصد را 
اجرا کند، اما امروز مى بينيم نه تنها 20 درصد در 
زمان مشخص راه افتاد حتى بيشتر از آن چه مصوب 
شده بود توليد شد و قدرت توليد داریم.« سخنان روز 
گذشته رئيس جمهور به مذاکرات و برجام ختم نشد 
و به گزارش ایسنا، حجت الاسلام روحانى در بخش 
دیگری از گفته های خود به نظر مى رسيد گریزی هم 
به سریال نوروزی گاندو زد و گفت: »پيروزی سياسى 
ملت بزرگ ایران و دولت دوازدهــم با رهبری مقام 
معظم رهبری و حمایت و هدایت ایشان به وجود آمد 
که توانستيم آمریکا را شکست دهيم. چرا با پول ملت 
برای این شکست آمریکا فيلم درست نمى کنيد؟ اگر 
بناست از پول ملت فيلم درست کنيد و نمایش دهيد 
از واقعيت ها فيلم بسازید و حقایق را به مردم بگویيد. 
پيروزی ملت را بگویيد. نباید به مردم غيرواقعيت ها 
را بگویيم و نباید واقعيت ها را تحریف کنيم.« امااین 
بخش از سخنان رئيس جمهوری که »آمریکا آمده 
توبه کند و   مى گوید مى خواهم توبه کنم و به برجام 
برگردم« با واکنش های زیــادی همراه شد. یکى 
از کاربران فضای مجازی در این خصوص نوشت: 
»حالا گفتن این حرف ها   مثلا چه سودی داره؟   اگه 
آمریکا اهل توبه هست که مذاکره نمى خواد، خب بره 
وظيفه شو انجام بده بعد بياد پای ميز برجام.« کاربر 
دیگری هم با اشاره به صف توزیع مرغ خطاب به رئيس 
جمهور نوشت: »آقای روحانى! وقتى آب خوردن را به 
تحریم ها گره مى زنيد، این طور مى شود که به جای 
حل معضل مرغ و صف های عریض و طویلى که هيچ 
ربطى به تحریم ندارد، دم از توبه آمریکا مى زنيد.« 
محمد ایمانى تحليل گر سياسى نيز در واکنش به 
اظهارات رئيس جمهور نوشت: »آقای روحانى از 
کدام گفتار یا رفتار مقامات آمریکایى دریافته که 
آن ها توبه کرده اند؟ این که بایدن گفت، »روش 
های هوشمندانه تری برای سخت گيری بيشتر 
عليه ایران وجود دارد؟« یا این موضع او و بلينکن 
و رابرت مالى که مى گویند اگر ایران به تعهدات 
برجامى برگردد و دایمى کردن محدودیت های 
برجام را بپذیرد، آمریکا به برجام برمى گردد و آن 
را سکویى برای مذاکره برای محدود کردن توان 

موشکى و نفوذ منطقه ای ایران قرار مى دهد؟«

گلایه روحانی از گاندو 
رئیس جمهور: با مذاکرات وین فصل جدیدی شروع شده است،آمریکا آمده توبه کند  

چرا برای پیروزی ملت در شکست دادن آمریکا فیلم درست نمی کنید؟ 

ــادی مــحــمــدی – هــجــدهــمــيــن نشست  ــ ه
کميسيون مشترک برجام با حضور هيئت هایى 
از گروه 1+4  و ایران در وین، پایتخت اتریش در 
شرایطى برگزار شد که اعضای برجام پس از 
بحث  و بررسى توافق کردند تا رایزنى ها درباره 
رفع تحریم ها عليه ایران، در سطح کارشناسى 
ــرار اســت در  ــه پيدا کند. ایــن جلسات ق ادام
چارچوب دو کارگروه کارشناسى جداگانه 
در خصوص جنبه های فنى رفع تحریم ها و 
اجرای کامل برجام تشکيل و نتيجه بحث ها به 
کميسيون گزارش شود. »ند پرایس« سخنگوی 
وزارت خارجه آمریکا مذاکرات هسته ای روز 
سه شنبه در وین را سازنده و یک گام رو به جلو 
خواند هر چند که به نوشته بى بى سى منابع 
اسرائيلى اعلام کرده اند که وزیر خارجه آمریکا 
به اسرایل اطمينان داده است در وین، آمریکا 
به دنبال برگشت به توافقى است که شرایط 
و محدودیت های آن سخت تر و گسترده تر 
باشد. اما در حالى که بر اســاس توافق اخير 
کميسيون مشترک برجام در ویــن، نشست 
های کارشناسى در دو حوزه فنى و تحریم ها 
ادامه دارد و هنوز خبری از روند این نشست ها 
نيز منتشر نشده است، روز گذشته على اکبر 
صالحى رئيس سازمان انرژی اتمى کشورمان 

ــت با تشریح  ــوزه دول در جمع خبرنگاران ح
دستاوردهایى که قرار است به زودی در مراسم 
روز ملى فــنــاوری هسته ای رونمایى شود، 
گفت: امروز ظرفيت غنى سازی ایران به 16 
هزار و 500 سو رسيده و حدود 5۷ کيلوگرم 
اورانيوم 20 درصد توليد کرده ایم. به گزارش 
خراسان، »على اکبر صالحى« با بيان این که 
بخش هایى از دستاوردهای هسته ای را روز 
شنبه به  استحضار عموم خواهيم رساند، اضافه 
کرد: ما 15 نوع سانتریفيوژ جدید داریــم که 
 IR6 و IR4 اورانيوم غنى سازی مى کنند مثل
و IR2M، در صورتى که ما در سال 92 فقط با 
IR1 غنى سازی مى کردیم این جهش بزرگى 
است. ما قبل از برجام حداکثر ظرفيت غنى 
سازی مان 13 هزار سو بود اما الان بدون این 
که خيلى از امکانات دیگر را بسيج بکنيم، 16 
هزار و 500 سو ظرفيت غنى سازی داریم. وی 
گفت: ما امروز تقریباً پنج تن اورانيوم غنى شده 
و 5۷ کيلو اورانيوم 20 درصد داریم در حالى 
که قرار بود در یک سال به 120 کيلو اورانيوم 
20 درصد برسيم، این ها واقعيت های صنعت 
هسته ای اســت. غير از دو پــروژه بيمارستان 
مرکز یون درمانى و مرکز تترا، دو نيروگاه هم با 
کمک روس ها در بوشهر در حال احداث است. 

همچنين متوسط توليد کيک زرد ما قبل از 
برجام چهار تا پنج تن در سال بوده که امروز 
به 35 تن رسيده است. رئيس سازمان انرژی 
اتمى نتایج دور نخست مذاکرات برجام در وین 
را مثبت ارزیابى کرد و با اشــاره به این که راه 
برای ایجاد تفاهم هموار است، افزود: ممکن 
اســت ســوال شــود ایــن دو گــروه فنى و تحریم 
مى خواهد چه کار کنند شما مى دانيد در زمان 
ترامپ تحریم های دیگری اضافه شده است و در 
این نشست ها مى خواهند مرور کنند و ليست 
این تحریم ها را دقيق در بياورند. از طرف دیگر 
مى خواهند اقداماتى را که ما صورت دادیم بار 
دیگر مرور کنند و ببينند وقتى آن ها تحریم ها 
را برداشتند ما چه اقداماتى باید انجام بدهيم. 
صالحى با بيان این که حفظ همين برجام باز ما 
را در موقعيت برتر قرار داده است، اظهار کرد: 
آمریکایى ها که مى گفتند اول شما باید اقدام 
بکنيد حداقل از این موضع عدول کردند که 
این هم دستاورد قابل توجهى اســت. سعيد 
خطيب زاده سخنگوی وزارت امور خارجه نيز 
در توئيتى نوشت: »تحریف رسانه ای نمى تواند 
این واقعيت را تغيير دهد که بر خلاف آمریکا، 
ــران همچنان یک عضو برجام اســت. تنها  ای
»راه بازگشت« آمریکا به توافق، عبارت است 

از پایبندی کامل و رفع موثر تمام تحریم های 
اعمال، بازاعمال یا تغيير برچسب داده شده. 
تنها پس از آن، ما تدابير جبرانى خود را متوقف 

مى کنيم.«

به 	  تحریم ها  تقسیم بندی  ایرانی:  مقام 
برجامی و غیربرجامی را نمی پذیریم

همچنين یک مقام ارشد ایرانى به شبکه »پرس 
تى وی « گفت که جمهوری اسلامى تقسيم بندی 
ــده تــوســط آمــریــکــا به  تحریم های اعــمــال ش
تحریم های برجامى و غيربرجامى را نمى پذیرد. 
این مقام ایرانى - که نامش فاش نشد - تاکيد 
ــران هرگز تقسيم بندی تحریم های  کــرد: »ای
اعمال شده در زمان دولت ]دونالد[ ترامپ عليه 
ایران، به تحریم های مرتبط با برجام و غيرمرتبط 
با برجام را قبول نمى کند و از نظر ایران، تمام 
تحریم های آمریکا - چه آن ها که در دوران 
]باراک[ اوباما اعمال شدند، چه تحریم هایى که 
توسط ترامپ احيا شدند و همچنين تحریم هایى 
که در دوران ترامپ غيرهسته ای ناميده شدند - 
باید کاملا لغو شوند«. اما در وین رافائل گروسى 
ــرژی اتمى در  ــس بين المللى ان مدیرکل آژان
صفحه توئيترش از دیدار با راب مالى نماینده 
ویژه آمریکا در امور ایران خبر داد و در صفحه 
توئيترش نوشت: تبادل نظری به موقع با راب 
مالى انجام دادم. آژانــس بين المللى انرژی 
اتمى به فعاليت خود ادامه مى دهد و آماده است 
از چشم انداز فنى بى طرفش از این رایزنى های 

ادامه دار حمایت کند.

تقسیم بندی تحریم ها؛ خط قرمز برجامی ایران 
 بی بی سی: بلینکن به اسرائیل اطمینان داد که در وین آمریکا به دنبال بازگشت به توافقی است 

که شرایط و محدودیت های آن سخت تر و گسترده تر باشد 


